
 

 

Kempeleen seniorineuvoston kokous    Muistio 4/2023 
 

Aika: 2.5.2023 klo 17 
 
Paikka: Ylikylän päiväkodin porinatuvalla, osoitteessa Pekurintie 9, 90450 Kempele 

 
Kutsutut: 
Kerttu Mömmö, pj  
Anitta Pellikka 
Ritva Rundgren  
Teemu Kakko  
Anu Mäkelä  
Toivo Piira  
Kalevi Kerttula  
Riitta Polvi-Karjalainen  
Valto Salonperä  
Katja Vähäkuopus, vastuuhenkilö ja sihteeri 
Heino Peteri 
 
Poissa: 
Kai Similä 
 
Varsinaisen jäsenen ollessa estynyt hän kutsuu varajäsenen kokoukseen.  
Kokouskutsu on lähetetty tiedoksi myös varajäsenille. 
 

1. Puheenjohtaja avasi kokouksen. 
 

2. Sarkkirannan yleissuunnitelma 
Liikuntapaikkamestari Heino Peteri esitteli Sarkkirannan yleissuunnitelmaa.  
 
Esteettömyys on tärkeä huomioida alueen kehittämisessä. Seniorineuvosto ehdotti, että voisiko kulttuuri 
näkyä jollakin tavalla alueella liikunnan lisäksi, esim. paikallisten runoilijoiden runokyltteinä, Kempeleen 
historian kertomisena ja erilaisina kulttuuritehtävinä? Liikennepuiston kehittäminen on tärkeä lasten 
liikennekasvatuksen näkökulmasta. Seniorineuvosto totesi, että turvallisuus on huomioitu kehittämisessä 
hyvin. Erityisen hyväksi koettiin kevyen liikenteenväylien kehittäminen alueella. Seniorineuvosto toivoi 
alueelle kesäkäyttöön mölkky- ja bocciakenttiä. Lasten leikkipuiston kehittäminen alueella on tärkeää. 
Voisiko ladun vieressä olla moottorikelkalla ajettu rata, jossa voi kävellä ja juosta vaikkapa villasukilla ja ajaa 
pyöräillä? 

 
3. Toiminnan suunnittelu 

• Pe 5.5. osallistutaan Voimaa Vanhuuteen oppimisverkoston tapaamiseen klo 9.30-14.30, Poplin 
tiloissa.  

• Yhteiskokous vammaisneuvoston kanssa 25.5. Kempele Akatemialla. Aiheina voisivat olla 
esimerkiksi seniori- ja vammaisneuvoston yhteinen vetoomus ikäihmisten ja vammaisten 
kuulemisesta, esteetön rakentaminen ikäihmisten ja vammaisten näkökulmasta sekä lasten 
luontopolun kehittäminen Köykkyriin. Kysytään kokouksessa, että haluaako vammaisneuvosto 
osallistua yhdessä seniorineuvoston kanssa Hyvä Kasvaa Kempeleessä tapahtumaan la 26.8. 
yhteisellä esittelypisteellä? Seniorineuvosto varaa pöydän tapahtumaan. 

• Ennen kesätaukoa mahdollinen kokous 8.6.2023 museolla ja uuden museonhoitajan 
tapaaminen. Tässä kokouksessa voitaisiin sopia Vanhanajan viikolle Hovintien palvelutalon 
asukkaiden ulkoilutusta museon toimintoihin. Selvitetään, että onko seniorineuvostolla 
mahdollisuutta olla vielä kummeina Hovintien palvelutalon asukkaille ja järjestää heille pieni 



 

 

retki esimerkiksi Vihiluodon esteettömälle luontopolulle makkaranpaistoon. Tälle retkelle 
tarvitaan bussikuljetus. 

• Syksyn kokouksissa päivitetään Hyvä Ikääntyä -opasta ja Vanhuspoliittista ohjelmaa.  

• Hyvä Kasvaa Kempeleessä tapahtumassa esittelypiste. 

• Lakeuden vanhus- ja seniorineuvostojen välillä olisi tärkeä jatkaa yhteistyötä aiempien vuosien 
tapaan syksyllä tai viimeistään vuoden 2024 aikana. 

• Vanhusten viikolla järjestetään ikäihmisten ulkoilutempaus. Vanhusten viikko toteutuu 1.-
8.10.2023 teemalla: Tehdään iästä numero. Mietitään, että voiko tempaus toteutua 
yhteistyössä seurakunnan kanssa. 

• Pyydämme syksyn kokouksiin Pohteen yhdyspintalautakunnan ja vanhusneuvoston 
puheenjohtajia. 

• Loppu vuonna tarkastellaan ja arvioidaan ikäihmisten sosiaali- ja terveyspalveluita Kempeleessä. 
 

4. Muut asiat 

• Kunnon Mummola -tapahtuma oli onnistunut tapahtuma, jossa kävi noin 250 henkilöä. 
Seniorineuvostosta oli paikalla useita edustajia. Seniorineuvosto järjesti tapahtumassa kyselyn, 
jossa kysyttiin millainen, olisi ikäystävällinen Kempele? 

o Toivottiin kylätalkkari toimintaa, josta saisi apua esimerkiksi lumenluontiin ja nurmikon 
leikkaukseen sekä pikkuremontteihin. Tämä auttaisi siinä, että ikäihmiset voisivat asua 
pidempään kotona.  

o Terveydenhuoltoon toivottiin kiinnitettävän huomiota. 
o Ulkoilukavereita toivottiin uudestaan Kempeleeseen. 
o Yksinäisille toivottiin juttukavereita. 
o Kevyen liikenteen väylille toivottiin lisää penkkejä. 
o Hyvät pyörätiet ja ulkoilualueet. 
o Seniorikerhoihin terveyspalveluiden vierailuita. 
o Liikunta- ja kuntoilutapahtumat ovat tärkeitä ikäihmisille. Ne ennaltaehkäisevät monia 

sairauksia ja pitävät hyvässä kunnossa.  
o Vireä elinvoimainen kunta. 
o Tarjontaa on, mutta palvelut tulisi vielä löytää paremmin. Toisaalta toivottiin lisää 

tapahtumia ikäihmisille. 
o Eri asuinaluilla on tärkeä huomioida ikäihmiset ja se, että palvelut ovat riittävän lähellä 

saavutettavissa. 
o Eläkeläisille toimintatiloja. 
o Joukkoliikenteen huomioimista. 
o Harrastustoimintaan aktivoimista. 
o Ikärasismin torjumista. 
o Moottorikelkalla ajettuja (villasukka)kävelyreittejä metsiin, sillä epätasaisella maastolla 

kävely parantaa ja ylläpitää ikäihmisten tasapainoa. 

• Seniorineuvosto tekee aloitteen Junttilan tilan kunnostamisesta yhteistyössä Kempeleseuran 
kanssa. Peltomaisemaa on tärkeä säilyttää tilan ympärillä. Aloite viedään 
yhteisöllisyysvaliokuntaan käsiteltäväksi.  

• Senioreiden lukudiplomi siirretään seuraavaan kokoukseen. 

• Pohteen tarpeenmukaiset sosiaali- ja terveyspalvelut, seniorineuvoston kommentit: 
https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/sote-
jarjestamissuunnitelma/tarpeenmukainen-sote-keskus/ . Kaikki voivat käydä kommentoimassa 
palveluita 17.5. mennessä Kerttu Mömmö ja Katja Vähäkuopus kirjaavat asiantuntijalausunnon. 
 
 
 

https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/sote-jarjestamissuunnitelma/tarpeenmukainen-sote-keskus/
https://pohde.fi/tietoa-meista/paatoksenteko/sote-jarjestamissuunnitelma/tarpeenmukainen-sote-keskus/


 

 

5. Seuraavan kokouksen päättäminen 
Seuraava kokoukset: 25.5. seniori- ja vammaisneuvoston yhteiskokous Akatemialla ja seniorineuvoston 
oma kevään viimeinen kokous 8.6. museolla.  

 
6. Kokouksen päättäminen 

klo 20.16 
 
 

Kerttu Mömmö     Katja Vähäkuopus 
puheenjohtaja     vastuuhenkilö ja sihteeri  


